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Chiritoiu: 2024 se anunta un an mai complicat din punct de vedere al fuziunilor

Anul 2024 se anunta a fi unul complicat  din punct de vedere al fuziunilor si avem de gestionat posibila

vânzare a  Telekom, a declarat, marti, presedintele Consiliului Concurentei,  Bogdan Chiritoiu. 

"2024 se anunta un an mai complicat din punct de vedere al fuziunilor.  Avem de gestionat posibila vânzare a

Telekomului, al patrulea operator  de telefonie mobila din tara. Trebuie sa vedem daca ramânem cu patru sau  va fi

preluat de unul dintre cei existenti. E o operatiune care nu s-a  realizat în 2023, a fost blocata pe securitate

nationala. Vedem daca vom  reusi anul acesta sa ajungem la o formula sau daca ne propun,  vânzatorul si

cumparatorul, o formula care e acceptabila si din punct de  vedere concurential si din punct de vedere al securitatii

nationale", a  spus Chiritoiu într-o conferinta de presa.

El a adaugat ca se preconizeaza tranzactii pe zona bancara, pâna în  prezent fiind una singura notificata, care e în

analiza autoritatii.

"Desigur, e posibil, din ceea ce vedem în presa, sa apara si altele", a subliniat presedintele autoritatii de

concurenta.

Acesta a mentionat, printre prioritatile acestui an, si concentrarile economice "interesante" si ajutorul de stat.

Pe partea de investigatii, a subliniat Chiritoiu, Consiliul Concurentei  si-ar dori sa finalizeze investigatiile pe banci,

începute de doi ani,  respectiv de un an.

"Le vom termina în tandem însa. Chiar daca sunt începute în momente  diferite, le vom judeca pe ansamblu. Sper

sa terminam investigatia pe  banci", a punctat Bogdan Chiritoiu.

Totodata, a adaugat el, investigatia pe materiale de constructie,  ciment, care deja tine de câtiva ani, va fi terminata

"cu siguranta în  acest an".

"De asemenea, pe partea alimentara, este investigatia privind carnea de  pui. Cum am sanctionat acum câtiva ani

firme producatoare de oua, acum  avem o investigatie pe zona firmelor producatoare de carne de pui. Ele  undeva

se suprapun. Nu sunt identice companiile, nu toate, dar sunt  anumite suprapuneri", a afirmat presedintele

autoritatii de concurenta.

Acesta a mai semnalat ca se asteapta un numar destul de mare de  investigatii deschise pe Legea concurentei dar si

ca, pentru prima data,  sa fie deschise investigatii pe Legea concurentei neloiale, care a fost  modificata acum doi

ani si a adus niste instrumente suplimentare.

Tot la prioritati, Chiritoiu a mentionat, legat de procesul de aderare a  României la Organizatia pentru Cooperare si

Dezvoltare Economica  (OECD), ca în momentul de fata se lucreaza la un raport privind modul  cum se aplica

legea concurentei în România.

"Acest raport va fi apoi dezbatut în iunie. Deci, în iunie obiectivul  este sa primim un vot favorabil, Comitetul de

concurenta al OECD sa  spuna ca România îndeplineste din punct de vedere al politicii de  concurenta conditiile

pentru a deveni tara membra a OCED", a precizat  Bogdan Chiritoiu.

El a mai vorbit despre amplificarea proiectului de asistenta pentru  Moldova, dat si despre cooperarea cu Ucraina,

România fiind parte din  programul de asistenta al Uniunii Europene pe zona de concurenta pentru  Ucraina.
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Nu în ultimul rând, a mai spus Bogdan Chiritoiu, trebuie sa fie operationalizat Oficiul pentru licenta industriala.

"Aici avem baza legala, e parte din PNRR, avem lege, avem Hotarâre de  Guvern de functionare, nu avem înca

functionare. Avem scheletul daca  vreti, dar nu avem nimic pe acest schelet. În acest an trebuie sa ne  asiguram,

Guvernul si cu noi, ca acest oficiu functioneaza. Care e rolul  lui? Sa simplifice contactul între investitor si

administratia publica.  În loc sa iei 20 de autorizatii pentru a deschide o fabrica de la 20 de  autoritati, te duci

numai la acest oficiu de licenta industriala unica.  Şi acest oficiu e interfata ta cu celelalte, sau prin care relationezi 

cu cele 20 de autoritati care trebuie sa-ti dea avizele", a punctat  presedintele Consiliului Concurentei.
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